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ALGEMEEN 

ARK-rapport over productiviteitsontwikkeling
uitvoeringsorganisaties 

Op 5 juni publiceert de Algemene Rekenkamer (ARK) een rapport over de ontwikkeling van de
productiviteit van 12 uitvoeringsorganisaties, waaronder UWV. Dit was op verzoek van de
Tweede Kamer. Voor deze fase van het onderzoek is gebruikgemaakt van bestaande, openbare
informatie. Het rapport laat zien dat de productiviteit van UWV de laatste jaren gestegen is. De
ARK kan niet aangeven of de 9% daling van de productiviteit bij uitvoeringsorganisaties dat
eerder was vastgesteld door PWC klopt of niet klopt. Tevens laat het rapport zien dat de

 

 



Bron: Algemene Rekenkamer

toenemende complexiteit van de uitvoering als belangrijk punt naar voren komt als verstorende
factor in de productiviteit. De groeiende productiviteit van UWV lijkt opvallend genoeg wel samen
te gaan met de verbetering van de kwaliteit van de dienstverlening bij UWV. Ook schrijft de ARK
dat de Tweede Kamer meer aandacht zou kunnen hebben voor haar rol als medewetgever.

Dag van de Publieke Dienstverlening  

Op 5 juni vindt voor het derde maal de Dag van de Publieke Dienstverlening plaats waarbij
ontmoetingen tussen beleidsmakers, publieke dienstverleners en politici centraal staan. Plenair
is stil gestaan bij welke stappen de overheidsbrede WaU-beweging heeft gezet in het verbeteren
van de publieke dienstverlening en waarop doorgebouwd kan worden. Vervolgens delen in 22
werksessies organisaties hun aanpak op de herijkte WaU-thema’s. UWV organiseert zelf 2
sessies waaronder de aanpak van het Geldzorgteam en de Menselijke Maat Monitor. De dag
sluit af met de presentatie door de Algemene Rekenkamer van hun onderzoek naar de
ontwikkeling van de productiviteit van 12 uitvoeringsorganisaties, waaronder UWV. 

Recordaantal Kamerleden op Avond van de Publieke
Dienstverlening 

Op 4 juni vindt de Avond van de Publieke Dienstverlening plaats. Hoogtepunt van de avond is
het overhandigen van de knelpuntenbrieven van UWV en SVB aan de commissies SZW van de
Tweede Kamer en de Eerste Kamer. In totaal zijn er elf volksvertegenwoordigers uit beide
Kamers aanwezig – aanzienlijk meer dan bij de eerdere edities in 2022 en 2023. Eerste Kamerlid
Robert van Gasteren (BBB) spreekt zijn waardering uit voor de uitvoering. Twee maanden
geleden was hij samen met collega’s op werkbezoek bij UWV en hij is onder de indruk van de
toewijding van UWV-medewerkers. Ook Tweede Kamerlid Mariëtte Patijn (GL-PvdA) geeft
complimenten aan de publieke dienstverleners. Het is belangrijk dat organisaties als UWV goed
contact hebben met de politiek om samen tot oplossingen te komen voor knelpunten, aldus de
aanwezige Kamerleden.

LCR presenteert knelpuntenbrief: ‘Sluit goed aan op
knelpunten van UWV en SVB’ 

Op 5 juni presenteert de Landelijke Cliëntenraad (LCR) zijn knelpuntenbrief. Volgens de LCR
sluit deze goed aan op de knelpuntenbrieven van UWV en SVB. De brief vraagt aandacht voor
drie onderwerpen. 

Ten eerste, de financiële risico’s van over de grens werken. De verschillende landelijke stelsels
sluiten niet altijd goed op elkaar aan en zijn bovendien ingewikkeld. Mensen die in het ene land
wonen en in het andere land werken, kunnen de consequenties vaak niet overzien. 

Ten tweede vraagt de LCR aandacht voor onvoorziene risico’s van voorwaardelijke financiering
en keteneffecten. Mensen in de laagste inkomensgroepen zijn voor een steeds groter deel van
het inkomen aangewezen op (meerdere regelingen van) de overheid omdat zij anders niet rond
kunnen komen. Deze uitkeringen kennen ieder hun eigen regels en voorwaarden en het is voor
burgers erg onoverzichtelijk hoe de regelingen op elkaar aansluiten, schrijft de LCR.

Het derde knelpunt in de brief van de LCR betreft de situatie van alleenstaanden zonder
kinderen. Veel huishoudens bestaan uit nu nog uit tweeverdieners die fiscale voordelen hebben.

 

 

 

 

 

 

https://www.rekenkamer.nl/actueel/nieuws/2024/06/05/productiviteitsontwikkeling-uitvoeringsorganisaties-generiek-gemiddelde-doet-geen-recht-aan-complexe-werkelijkheid


Bron: LCR

Omdat steeds meer huishoudens bestaan uit alleenstaanden zonder kinderen, meent de LCR
dat het fiscale stelsel meer rekening moet houden met deze groep. 

Bron: Rijksoverheid

Stand van de uitvoering sociale zekerheid 

Op 4 juni informeren Minister Van Gennip (SZW) en minister Schouten (Armoedebeleid,
Participatie en Pensioenen) de Tweede Kamer over ontwikkelingen bij UWV en de SVB. In deze
editie van de Stand van de uitvoering richten de ministers zich op de knelpuntenbrieven van
UWV, de SVB en de Landelijke Cliëntenraad (LCR) en de voortgang van de openstaande
knelpunten.

Bron: Rijksoverheid

Vereenvoudigingsagenda Sociale Zekerheid 2024 

Op 4 juni sturen minister Van Gennip (SZW) en minister Schouten (APP) de Tweede Kamer de
Vereenvoudigingsagenda Sociale Zekerheid 2024. De Vereenvoudigingsagenda geeft een
overzicht van onderwerpen waarop het ministerie van Sociale Zaken en Werkgelegenheid
(samen)werkt aan vereenvoudiging voor mensen en de uitvoering. Het ministerie doet dit op
basis van signalen van mensen en uitvoerende instanties over waar wet- en regelgeving in de
praktijk niet begrijpelijk, doenbaar of werkbaar is. Een voorbeeld van zulke wetgeving is de WIA,
aldus de ministers in hun brief. Bij vereenvoudiging komen ook dilemma’s kijken: ‘In het
algemeen brengt vereenvoudiging (inkomens)gevolgen en dus afruilen en politieke keuzes met
zich mee. Eén van de meest voorkomende afwegingen is die tussen gerichtheid en eenvoud.
Voorstellen die het stelsel eenvoudiger maken en meer zekerheid bieden aan mensen, zullen
vaak als neveneffect hebben dat de overheid mensen minder gericht kan ondersteunen.’

ARBEIDSMARKT 

VNO-NCW organiseert Malietorenberaad over
Banenafspraak 

Op 4 juni organiseren ondernemersorganisaties VNO-NCW en MKB Nederland een bijeenkomst
met een groot aantal publieke en private partijen over de toekomst van de Banenafspraak. De
achtergrond voor dit Malietorenberaad – vernoemd naar het iconische hoofdkwartier van de
werkgeversclubs – is dat zij zich zorgen maken over de Banenafspraak. ‘Werkgevers zijn nog
altijd zeer gecommitteerd en hebben ruim voldoende banen, maar we zien dat het op dit moment
onvoldoende lukt om de mensen uit de doelgroep bij de bedrijven te krijgen’ aldus VNO-NCW-
voorzitter Ingrid Thijssen.  

Jacco Vonhof, voorzitter van MKB Nederland, meent dat de ondersteuningsbehoefte van de
doelgroep centraal moet staan: ‘Er zijn nu verschillende regelingen voor verschillende
doelgroepen op de arbeidsmarkt en dat maakt het vaak onnodig gecompliceerd. Terwijl al deze
doelgroepen met elkaar gemeen hebben dat ze ondersteuning en begeleiding nodig hebben. Om
welke reden dat is, doet er dan niet toe.’

 

 

 

 

 
 

 

https://www.landelijkeclientenraad.nl/actueel/knelpuntenbrief-lcr-sluit-goed-aan-bij-knelpunten-svb-en-uwv
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2024/06/04/aanbiedingsbrief-stand-van-de-uitvoering-sociale-zekerheid-juni-2024-en-knelpuntenbrieven-uwv-de-svb-en-lcr
https://www.rijksoverheid.nl/ministeries/ministerie-van-sociale-zaken-en-werkgelegenheid/documenten/kamerstukken/2024/06/04/kamerbrief-vereenvoudigingsagenda-sociale-zekerheid-2024


Bron: VNO-NCW/MKB-Nederland

De ondernemersorganisaties zijn blij met de afspraken die bij het Malietorenberaad met de
uitvoerende organisaties zoals UWV en de Vereniging Nederlandse Gemeenten zijn gemaakt om
in regio’s werkgevers en kandidaten met elkaar in contact te brengen en gezamenlijk - ook met
bedrijven en brancheorganisaties - gestructureerd de focus te behouden op de kansen die er
nog steeds zijn.

Bron: Rijksoverheid

Minister beantwoordt vragen van fracties over verlenging
IOW 

Op 3 juni stuurt minister Van Gennip (SZW) de Kamer de Nota naar aanleiding van het verslag
over de wetswijziging die verlenging van de IOW regelt. De IOW – Inkomensvoorziening Oudere
Werklozen – voorziet in een uitkering voor mensen ouder dan 60 jaar en vier maanden die
werkloos zijn maar geen recht (meer) hebben op WW. De IOW is een tijdelijke regeling die
eigenlijk zou aflopen per 1 januari 2024. Door de wetswijziging wordt de regeling – met
terugwerkende kracht – met vier jaar verlengd. Meerdere fracties vragen waarom de minister het
wetsvoorstel niet naar de Kamer heeft gestuurd vóórdat de IOW afliep. Van Gennip stelt dat het
voorstel onderdeel is van het arbeidsmarktpakket. Dat pakket was niet op tijd gereed om het
wetsvoorstel eerder voor te leggen aan de Kamer. Verschillende partijen vragen daarnaast
waarom het kabinet geen structurele regeling invoert in plaats van een tijdelijke regeling die
steeds moet worden verlengd. De minister schrijft dat de IOW bestaat omdat oudere werklozen
een zwakkere arbeidsmarktpositie hebben. Het kabinetsbeleid is erop gericht om deze positie te
versterken, waardoor een regeling zoals de IOW op termijn hopelijk niet meer nodig zal zijn. 

 

 

 

https://www.vno-ncw.nl/nieuws/malietorenberaad-werkgevers-zien-nog-alle-kansen-voor-banenafspraak
https://open.overheid.nl/documenten/621719f7-34f6-4213-8468-8c487f604bb1/file


Bron: Tweede Kamer

VVD en SGP willen asielzoeker langer laten wachten op
toegang arbeidsmarkt, CU juist niet 

Op 30 mei voert de Tweede Kamer het tweeminutendebat Inburgering en Integratie. Bente
Becker (VVD) en André Flach (SGP) dienen een motie in over de toegang van asielzoekers tot
de arbeidsmarkt. De Kamerleden constateren dat door de uitspraak van de Raad van State de
24 wekeneis is afgeschaft, en asielzoekers na een wachttijd van zes maanden volledig de
arbeidsmarkt op kunnen. Hun motie verzoekt de regering om de wachttijd te verlengen van zes
naar negen maanden. Don Ceder (ChristenUnie) wil de wachttijd juist verkorten. Hij dient een
motie in om de wachttijd van zes maanden terug te schroeven naar drie maanden. 

VVD-Kamerlid Becker is kritisch: ‘Wij zijn het als VVD überhaupt niet eens met het verkorten van
de wachttijd. Wij zijn heel bang dat dat weer een extra aanzuigende werking met zich meebrengt
en dat mensen die asiel zoeken, zeggen: ik ga naar Nederland, want daar kan ik snel de
arbeidsmarkt op.’

Minister Van Gennip (SZW) vraagt in haar termijn van het debat aan de Kamerleden om hun
moties aan te houden. Er is namelijk op 14 mei een nieuw Europees Asiel- en Migratiepact
aangenomen. ‘Daar hoort ook de implementatie van de nieuwe opvangrichtlijn bij. Zoals wij hem
nu lezen, zullen lidstaten binnen de nieuwe opvangrichtlijn binnen zes maanden toegang tot de
arbeidsmarkt moeten garanderen’ aldus de minister. Ze wil eerst uitzoeken of wat de
Kamerleden voorstellen, toegestaan is onder de nieuwe Europese regels en belooft hierover op
korte termijn een brief aan de Kamer te sturen. Zowel Becker als Ceder gaan akkoord en houden
hun moties aan.

SOCIAAL-MEDISCH 

Bron: Rijksoverheid

Antwoorden Kamervragen over kabinetsreactie rapport
OCTAS 

Op 3 juni beantwoordt minister van Gennip de feitelijke vragen van de commissie sociale zaken
over de kabinetsreactie op het OCTAS rapport. De vragen zijn gesteld voorafgaand aan het
commissiedebat arbeidsongeschiktheid van 24 april. Bij de nadere uitwerking van de scenario’s
van OCTAS neemt het kabinet verschillende opties mee, zoals verschillende
arbeidsongeschiktheidsdrempels. Ook zal dan de financiële onderbouwing verder uitgewerkt
worden. Naar verwachting worden de antwoorden betrokken bij het nog te plannen
commissiedebat arbeidsongeschiktheid in het najaar. Na de zomer zal ook de uitwerking van de
scenario’s besproken worden met de Tweede Kamer.

NVAB presenteert nieuwe koers bedrijfsgeneeskunde 

Op 30 mei presenteert de Nederlandse Vereniging voor Bedrijfs- en Arbeidsgeneeskunde
(NVAB) haar nieuwe koers. De NVAB gaat voortaan sociale geneeskunde en
bedrijfsgeneeskundig organisatieadvies voorop zetten om meer impact en bereik  te generen. Dit
is nodig omdat naar hun verwachting de kloof tussen het aantal werkenden en het aantal
bedrijfsartsen verder uit elkaar gaat lopen. Ook moeten bedrijfsartsen weer meer aandacht
kunnen besteden aan gezond en veilig werken, aldus de voorzitter. Nu wordt nagenoeg alle
aandacht opgeëist door individuele verzuimbegeleiding.

 

 
 

 

 

 

https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/plenaire_vergaderingen/details/activiteit?id=2024A02887
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2024/06/03/beantwoording-vragen-commissie-over-de-kabinetsreactie-op-het-rapport-onafhankelijke-commissie-toekomst-arbeidsongeschiktheidsstelsel


Bron: NVAB

ICT & DATA 

Bron: Eerste Kamer

Eerste Kamer dient gezamenlijke motie in over
toekomstige wetsbehandelingen van
digitaliseringswetgeving 

Op 4 juni debatteert de Eerste Kamer met staatssecretaris Van Huffelen (Koninkrijksrelaties en
Digitalisering) over een voorstel voor implementatie van de Europese open data richtlijn in
Nederlandse wetgeving. Na afloop van het debat werd een breed gedragen motie ingediend die
de regering verzoekt om bij de toekomstige wetsbehandeling van digitaliseringswetgeving (zowel
nationale wetgeving als implementatiewetten voor Europese richtlijnen) inzicht te bieden in de
samenhang van het voorliggende wetsvoorstel met bestaande en te verwachten
digitaliseringswetten Daarnaast verzoekt de motie om bij toekomstige voorstellen voor
digitaliseringswetgeving altijd vooraf een Uitvoeringstoets Decentrale Overheden te laten
uitvoeren waarbij de samenhang met bestaande en te verwachten digitaliseringswetgeving wordt
meegenomen en getoetst op uitvoerbaarheid, zodat de Kamer deze kan betrekken bij de
beoordeling van voorstellen van digitaliseringswetgeving. De Eerste Kamer stemt 11 juni over
het wetsvoorstel.

Bron: Rijksoverheid

Rapportage grote ICT-activiteiten en jaarrapportage 2023
Adviescollege ICT-toetsing 

Op 3 juni stuurt staatssecretaris Van Huffelen de Tweede Kamer de Jaarrapportage 2023 en de
rapportage Grote ICT-activiteiten 2023 van het Adviescollege ICT-toetsing. In de Jaarrapportage
blikt de AC-ICT terug op het afgelopen jaar. In de rapportage geven zij daarnaast een aantal
overkoepelende adviezen op basis van de uitgevoerde toetsen:

1. Pak door op digitaal vaardig beleid
2. Werk actief aan kennis van ICT-beheersing;
3. Verhelp problematische legacy evolutionair;
4. Maak concreet welk probleem het project moet oplossen;
5. Organiseer het aanpassingsvermogen in projecten.

De rapportage grote ICT-activiteiten geeft een overzicht van alle ICT-activiteiten, waaronder ICT-
projecten, met een ICT-component van meer dan € 5 miljoen. In de rapportage is van iedere
grote ICT-activiteit de actuele status, de verwachte doorlooptijd, de geschatte kosten en de
gerealiseerde uitgaven opgenomen. Dit betreft ook de grote ICT-activiteiten van UWV, zoals
Datafabriek, Open VMS en Samen naar de Moderne Werkplek.

OVERIG 

Ipsos I&O onderzoek naar vervroegd uittreden bij zwaar
werk 

 
 

 

 

 

 

 

https://nvab-online.nl/actueel/nieuws/persbericht-bedrijfsartsen-gaan-voor-maximale-impact-op-gezond-werken
https://www.eerstekamer.nl/nieuws/20240604/eerste_kamer_steunt_open_data
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2024/06/03/aanbiedingsbrief-jaarrapportage-2023-adviescollege-ict-toetsing-en-rapportage-grote-ict-activiteit
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Op 3 juni publiceert Ipsos I&O een onderzoek naar vervroegd uittreden bij zwaar werk, in
opdracht van FNV. Daaruit blijkt dat 71% van de Nederlanders wil vasthouden aan de Regeling
Vervroegd Uittreden (RVU). Deze regeling stelt werkenden met zware beroepen in staat om drie
jaar eerder te stoppen met werken. De FNV wil graag dat de regeling permanent wordt, dat het
bedrag wordt verhoogd en dat cao-partijen kunnen blijven bepalen wat zwaar werk is en wat niet.

 
 

Colofon
Het Public Affairs-team ondersteunt en adviseert UWV in contacten met de politiek en
strategische stakeholders. Wil je advies of kun je zelf ondersteuning gebruiken van het PA-team?
Neem dan contact met ons op: @uwv.nl. 

https://www.ipsos-publiek.nl/actueel/steun-voor-regeling-vervroegd-uittreden-bij-zwaar-werk/



